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Obavjestavam Vas da na osnovu Clana 187 Poslovnika SkupStine Cme
Gore, pitanje predsjedniku Vlade, na Sestoj - posebnoj sjednica Prvog
redovnog (proljecnjeg) zasijedanja u 2020. godiiu,.zakazane za
24.06.2020. godine, postaviti oviasdeni predstavnik Kluba poslanika
Demokratske partije socijalista, poslanik Andrija Nikolic .

PREDSIEPNIK KLUBA

)la Rakocfi^^c



DP
DEMOKRATSKA PARTUA

SOCUAUSTA CRNEGOREI
SKUPSTINA-eRNE GORE

Predsjedniku

G-dinu vanu Brajovicu

6

81000 Podgorica
Bulevar Sv. Petra Cetlnjskog 10

tel: 020/242161

faks:020/247 572

e-mail: klub.dp5@skupstina.me

Broj:

Datum,

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Predsjedniku Vlade Crne

Gore , Dusku Markovicu, postavljam sljedece pitanje:

Gospodine predsjednice,

Na globalnom planu se ocekuje novi talas korona virusa, pa je novi talas moguc

i u Crnoj Gori.

Sta planira Vlada da preduzme u zdravstvenom i ekonomskom smislu da

suzbije moguce posljedice pandemije, ukoliko dodje do novog talasa u naso]

drzavl?

Veliki napor i snaga institucija je pokazana u dosadaSnjoj borbi sa korona

virusom.

Ukoliko dodje do novog talasa pandemije korona virusa, da li ce drzava biti

spremna da i daije na efikasan nacin ocuva zdravlje gradjana i stabllnost

ekonomije ?

Qbrazlozenje pitanja cu dati na sjednici Skupstine.

OSLANIK
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednlce,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstlne Crne Gore u
prilogu dostavljam plsane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 24. juna 2020. godine, kako bi isti bili dostavljeni
uvazenim poslanicima.

arkovic



Klub poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore,

Andrija Nikolic

POSLANICKO PITANJE

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, predsjedniku Vlade Crne Gore
Dusku Markovicu, postavljam sljedece pitanje:

Gospodine predsjednice,

Naglobalnom planu se ocekuje novi talas koronavirusa, pa je novi talasmoguc i u Crnoj
Gori.

w

Sta planira Vlada da preduzme u zdravstvenom i ekonomskom smislu da suzbije moguce
posljedice pandemije, ukoliko dode do novog talasa u nasoj drzavi?

Veliki napor i snaga institucija je pokazana u dosadaMJoj borbi sa koronavirusom.
Ukoliko dode do novog talasa pandemije korona virusa, da li ce drzava bitispremna da
i dalje na eflkasan nacin cuva zdravljegradana istabilnost ekonomije?



ODGOVOR

Uvazeni poslanice Nikolicu,

Svjedocili smo da je pandemija COVID 19 izazvala dramaticne posljedice po zdravlje
i zivote miliona ljudi sirom svijeta i da, nazalost, postoje brojna pitanja u vezi novog
koronavirusa na koja naucna i strucna javnost, a rekao bih i cijelo covjecanstvo - jos
uvijek nema odgovore.

Danas mi ne znamo:

- do kada ce epidemija trajati,

- kakav ce biti njen intenzitet i dalje posljedice,
- hoce li se virus ponavljati, u kojem obliku, i
- kada cemo imati vakcinu ili lijek.

Pred nama su dakle ova, i brojna druga pitanja.

Crna Gora je borbu protiv ove posasti zapocela na vrijeme, jos u januaru. Uradili smo
sve da odlozimo pojavu virusa, da ga vec u toj fazi suzbijemo do nivoa kojim se moze
upravljati. Potom smo ucinili sve da sprijecimo njegovo sirenje i da ga u najvecoj
mogucoj mjeri eliminisemo. Svi zajedno, naporima odgovornih clanova drustva,
postigli smo kako ste rekli, odlicne rezultate koji su prepoznati nadaleko izvan nasih
granica.

Ulozili smo danonocni visemjesecni trud, rad, odgovornost, ali i ogromna finansijska
sredstva, kako bismo sacuvali zdravlje i zivote gradana.

Pored ljudskih zrtava, pandemija je sirom svijeta ostavila i veoma teske ekonomske
posljedice. Zahvaljujuci odlicnim rezultatima koje smo posljednjih godina ostvarili na
ekonomskom planu, i podrsci nasih brojnih medunarodnih prijatelja i partnera, na
celu sa Evropskom unijom, uspjeli smo da umanjimo negativne socijalne i ekonomske
posljedice u dosadasnjoj fazi pandemije.

Odmall u martu, Vlada je donijela prvi paket mjera koji je imao dominantno socio-
ekonomski karakter.

I

I

Nakon tih prvih, hitnih mjera, poveli smo sveobuhvatan dijalog sa svim ukljucenim
drustvenim akterima sa ciljem pripreme drugog paketa mjera, koji smo usmjerili
prema onima kojima je najpotrebniji.

Cilj je bio da ocuvamo supstancu nase ekonomije, i da sanse za razvoj ostanu realne i
izvjesne. Vjerujem da smo u najvecoj mjeri uspjeli u tome. Bruto fiskalni efekat drugog
paketa mjera iznosio je 75 miliona eura.



Pored toga, Vlada je formirala poseban tim koji intenzivno priprema i treci paket

mjera, koji ce imati prije svega razvojni karakter.

Razvojni - jer ovu krizu moramo dozivjetl kao sansu da ujedinimo snage, pokrenemo
potencijal i preduzetnicku energiju;

-  jer je nas dugorocni cilj da smanjimo uvoznu zavisnost, posebno u onim

dblastima u kojlma za to imamo komparativne prednosti;

-  jer treba da ocuvamo i osiguramo postojeca, i obezbijedimo nova radna mjesta.

Znam da nece biti lako, all odlucnost, odgovornost i istrajnost koju smo pokazall u
suocavanju sa pandemijom, najbolja su garanclja da cemo se uspjesno izboriti i sa
svim ostalim izazovima.

Uvazeni poslanlce, postovani gradani,

Uvjeravam vas da cemo se boritl i Izboriti za nasu domacu pamet i potencijal,
ekonomski i svaki drugi. Za svako radno mjesto, s kraja na kraj Crne Gore, jer ono
danas vrijedi vise nego ikada do sad.

Razumijem brojne teskoce i brojne realne zivotne probleme sa kojima ste se svi vi
morali suociti u ovoj situaciji. Uradili ste to odgovorno i dostojanstveno, i na tome
vam zahvaljujem.

Nazalost, bilo je i primjera neodgovornog odnosa koji ne bi bili vrijedni pomena, da
ne predstavljaju opasnostza cijelo drustvo.

Vidjeli smo da se najveci broj novih slucajeva obolijevanja u ovom trenutku jasno i
nesumnjivo moze povezati sa svega nekoliko pojedinaca, a ono sto ih karakterise je
cinjenica da su nastali direktnim izigravanjem mjera i preporuka Vlade i Ministarstva
zdravlja.

Sa prisustvom na fudbalskoj utakmici u Beogradu direktno se moze povezati klaster
iz Budve koji trenutno broji 11 oboljelih, ali i tri dodatna slucaja unosa virusa koji za
sada nijesu rezultirali sekundarnim obolijevanjem, dok se cak 31 slucaj u rozajskom
klasteru sa sirenjem u Bar i Ulcinj i Berane povezuju sa nedozvoljenim
prekogranicnim kretanjem u opstinu Tutin u Srbiji. Ukupno 42 od 59 slucajeva ili
76%. Takode, epidemiolosko istrazivanje je u toku za 12 novih slucajeva, sa slicnim
indicijama unosa.

Nauka je jasna oko jedne stvari, a to je da ceu slucaju nepostovanja mjera prevencije,
a posebno fizickog distanciranja, nosenja maski i higijene ruku, vrlo vjerovatno i



moguce doci do ponovnog masovnijeg obolijevanja cak i prije jeseni, odnosno prije
nego sto smo ocekivali.

Kada je rijec o trenutnom nivou obolijevanja kod nas, ono sto zabrinjava je cinjenica
da smo opet izlozanl importaciji sa vise strana i na jos vise lokacija nego u martu, kao
i cinjenica da je broj kontakata koje su oboljeli ostvarili - veoma visok.

opasnosti od zaraze.

Struka i nauka nas upozoravaju da trenutno ne postoji ni jedan validan naucni dokaz
koji bi ukazivao na slabljenje virusa, niti trenutno postoji adekvatno naucno
objasnjenje za to.

I ovom prilikom isticem da su sve mjere koje se donose utemeljene na strucnom
znanju, naucnim dokazima i trenutno vazecim preporukama javno-zdravstvenih
agencija i vlasti, prije svega Evropskog centra za prevenciju bolesti, Svjetske
zdravstvene organizacije i Evropske komisije.

Postovani poslanici,

Ponovno sirenje virusa opet je stavilo pred ispit nase institucije, u prvom redu
zdravstveni sistem. Zelim da odam priznanje svim institucijama i desetinama hiljada
zaposlenih koji su pokazali visok stepen znanja, odiucnosti, razumijevanja,
odgovornosti, jedinstva i solidarnosti.

Pozivam gradane da svi damo doprinos u prevazilazenju ove krize, da ocuvamo
zdravlje i zivote, ali i da u najvecoj mogucoj mjeri ocuvamo i nasu ekonomiju i
finansijski sistem.

I mi se, kao i sve mediteranske zemlje koje su znacajne prihode ostvarivale od
turizma, suocavamo sa desetkovanom posjetom turista. Ali ne smijemo sa tim da se
pomirimo, da budemo bez ideja i bez reakcija, i da sjedimo skrstenih ruku.

Naprotiv, u okviru Nacionalnog koordinacionog tijela oformili smo poseban
Operatiyni Stab za turistiSku" privredu koji svakodnevnb analizira scenarije, razvija
procedure za institucije i pravi planove kako da u nasu zemlju dode sto veci broj
turista, a da njihov boravak prode bez rizika ili sa sto manje rizika po sve nas.

Zadatak cijelog drustva je da u ovim uslovima pokazemo, mozda i na jos boiji i
cjelish0|dniji nacin, ono Sto de pokazati mnoge druge turisticke destinacije - da smo
odgovorni i da ce u naSoj zemiji turlsti biti sigurni.



Uvjeren sam da cemo odgovoriti svim ovim izazovima jednako kao sto smo to uradili
I

i u prvoj fazi pandemije.

Hvala na paznji.


